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Vážení spoluobčania, ani sme sa nenazdali a je tu polovica voleb-
ného obdobia, v ktorom vďaka Vašim hlasom zastávam funkciu 
starostky našej obce. Pokladám si za povinnosť Vás informovať 
o projektoch a všetkých prácach, ktorým sme sa počas tohto 
obdobia venovali. Do funkcie som nastúpila 12. 12. 2018 na 
ustanovujúcom zastupiteľstve, kde sme spoločne s poslancami 
sľúbili, že naša práca bude smerovať k pokroku a rozvoju na-
šej krásnej obce. Tak asi ako každý novozvolený starosta som 
sa snažila od začiatku volebného obdobia zorientovať v novej 
pozícii, pred ktorou práve vďaka Vašej nemalej podpore, som 
mala a mám obrovský rešpekt. V nasledujúcich riadkoch Vám 
chcem podať stručný prehľad o všetkých našich aktivitách.
December 2018
- Zapojili sme sa do grantového programu Ministerstva 
 kultúry SR „Obnovme si svoj dom“ za účelom rekonštruk-
 cie východného boku nárožného piliera v mieste uzáve-
 ru pôvodného východného palácného krídla. Žiadosť bola 
 úspešná a vďaka fi nančným zdrojom sme mohli v letných 
 mesiacoch spolu so zapojením aj vlastných zdrojov pristú-
 piť k čiastočnej rekonštrukcii. V rámci dotácie sme získali 
 20 000 €.
Január 2019
-  Bola vyhlásená výzva Úradu vlády SR na predkladanie 
 žiadostí na poskytnutie dotácie v programe Podpora rozvoja 
 športu na rok 2019, do ktorej sme sa v marci zapojili. Spraco-
 vali sme jednoduchý projekt na vybudovanie detského 
 ihriska v lokalite Lysiná. Bohužiaľ, pre nedostatok vyčlene-
 ných fi nančných prostriedkov sme neuspeli.
- Načrtli sme koncepciu využitia odkúpených pozemkov 
 oproti obecnému úradu (bývalý Jamrichovec), dali vypra-
 covať projekt miestnej komunikácie pre územné rozhodnutie 
 a začali vybavovať žiadosti u dotknutých orgánov. UR bolo 
 vydané v máji 2019.
Marec 2019
- do prevádzky bola daná elektrická prípojka na hrad z obce 
 Višňové. Následne boli realizované vnútorné rozvody elek-
 triny pre osvetlenie a zásuvky jestvujúcich budov. V súvislosti 
 s elektrickými rozvodmi sme v letných mesiacoch sprevádz-
 kovali aj sieť internetu, ktorá už bola nevyhnutná práve pre 
 napojenie na ekasu
- V súlade § 4 ods. 3 písm. b) zákona č. 369/1990 Zb. o obec-
 nom zriadení, § 5 zákona č. 583/2004 Z. z. sme vyhlásili 
 od 15. 3. 2019 do 15. 6. 2019 dobrovoľnú zbierku s názvom 
 „Nákup srdcového defi brilátora AED,“ ktorou sme práve 
 vďaka Vám vyzberali cca 3600 € a mohli sme defi brilátor 
 zakúpiť a slávnostne osadiť v priestoroch našej hasičskej 
 zbrojnice. Neskôr sme zakúpili ešte jeden, ktorý je osadený 
 na obecnom úrade.

Apríl 2019
- Čachtická kanalizačná spoločnosť uskutočnila rozsiahlu 
 opravu verejnej kanalizácie na ulici Múkovská. Jednalo sa 
 o havarijný stav a okamžitú výmenu 25 bm korugovaného 
 potrubia DN 300. Cez poškodené potrubie sa do kanalizácie 
 dostal podkladný štrk, ktorý úplne zasypal potrubie a zne-
 možnil tak odtok odpadových vôd z dvoch bytových domov. 
 Pod asfaltom sa tvoril kráter chýbajúceho štrku, ktorý by 
 neskôr spôsobil prepadnutie asfaltu nad kanalizáciou.
Máj 2019
- Zapojili sme sa do výzvy číslo II KMV 2019 vyhlásenej 
 ministerstvom vnútra na rozšírenie kamerového systému 
 v obci. Bohužiaľ, poskytnuté fi nančné zdroje sa sústredili 
 hlavne do menej rozvinutých okresov. Žiadosť sme mali 
 spracovanú na rozšírenie kamerového systému v lokalite fut-
 balového štadiónu, oboch našich cintorínov a v školskom 
 areáli.
- Rovnako sme v tomto období formou žiadosti o poskytnutie 
 podpory formou dotácie z environmentálneho fondu v rám-
 ci projektu „Zvyšovanie energetickej účinnosti existujúcich 
 verejných budov“ požiadali o dotáciu vo výške 42 793,- € na 
 zateplenie celej budovy požiarnej zbrojnice. Rovnako pre ne-
 dostatok vyčlenených fi nančných prostriedkov sme neuspeli.
Jún 2019
- Znova sme podali žiadosť o dotáciu v rámci Výzva číslo V. P 
 HaZZ 2019 vyhlásenej ministerstvom vnútra - (ochrana pred 
 požiarmi) na zateplenie požiarnej zbrojnice, v ktorej sme 
 žiadali 25 540,05 €.
- Na zasadnutí OZ schválili dlho pripravované zmeny a dopln-
 ky č. 1 k územnému plánu obce Čachtice.
- Skrášlili sme priestor pred kultúrnym domom, pred obecnou 
 tribúnou a v okolí zastávok umiestnením novo vyrobených 
 kvetináčov s bohatou kvetinovou výsadbou.
- Po vydaní UR na miestnu komunikáciu oproti obecnému 
 úradu sa začali práce na projektoch pre stavebné povolenie
Júl 2019
- Opravili sme strechu obecného úradu, strop v zasadacej 
 miestnosti obecného úradu, ktorý bol už dlhodobo poško-
 dzovaný zatekaním a vymaľovali sme celú zasadaciu miest-
 nosť obecného úradu. Podarilo sa nám zrealizovať bezbarié-
 rový prístup na obecný úrad.
- V areáli Materskej školy Čachtice sme demontovali staré 
 oplotenie a vybudovali úplné nové. Dokončilo sa detské 
 ihrisko, v ktorom sa osadil aj nový altánok. Spoločne s rodič-
 mi sa upravil trávnik. Vzhľadom k potrebe rozšírenia kapa-
 cít našej materskej školy sme pristúpili k rekonštrukcii dote-
 raz nevyužívaných priestorov na prízemí a pripravili sme pre 
 našich predškolákov novú trieda aj so spálničkou, nové 
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 sociálne zariadenia, nové elektrické rozvody. Vďaka tomu 
 sme mohli v septembri prijať o 15 detí viacej, čím sme kapaci-
 tu MŠ zvýšili a spodná nevyužívaná časť našej materskej 
 školy dostala novú podobu. Pre mamičky s menšími deťmi 
 sme pripravili ešte jednu špecializovanú triedu.
- V priestoroch Základnej školy IV. sednice Tatrína sa osadili 
 prístrešky nad obidva vstupy a rovnako sa dokončilo zaria-
 denie polytechnickej učebne ZŠ. Opravila sa časť strechy 
 základnej školy, ktorá zatekala. Čachtická kanalizačná spo-
 ločnosť spol. s.r.o. vybudovala nový úsek kanalizácie v Zá-
 kladnej škole IV. sednice Tatrína, čím sa vytvorila priama 
 cesta pre napojenie kanalizácie školy na sieť verejnej kanali-
 zácie v obci.
- V areáli OFK Čachtice sme opravili vstup, obec prispela 
 k nákupu nového čerpadla a na závlahy. Vnútorné priestory 
 sa vymaľovali, upravili, zakúpili sa elektrické radiátory a ne-
 skôr obec prispela aj k nákupu nových práčok. Pracovníci 
 obecného úradu sa pravidelne starajú o trávnatú plochu 
 nášho štadiónu a jeho okolie.
August 2019
- Začala sa dlhoočakávaná rekonštrukcia kultúrneho domu. 
 Jeho rekonštrukcia sa dokončila v júni roka 2020. Kultúr-
 ny dom má zateplený vonkajší obvodový plášť a strechu, má 
 vymenené okná a všetky vonkajšie dvere, má zrekonštruova-
 né elektrické rozvody a osadené nové svietidlá, má vybudo-
 vaný bezbariérový prístup, osadené tepelné plynové čer-
 padlo. Všetky vnútorné priestory sú vymaľované a priestor 
 zasadačky so zadnými priestormi na prezliekanie je prepoje-
 ný novým dreveným schodiskom. Kamenný obklad kultúrne-
 ho domu sme dali vyčistiť.
- Podali sme žiadosť na získanie nenávratného fi nančného 
 príspevku vo výške 210 000 € na dobudovanie základnej 
 technickej infraštruktúry pre MRK v obci Čachtice vedúcej 
 z ulice Komárno, cez Osloboditeľov až po občiansku vybave-
 nosť. Ide o rekonštrukciu ciest a chodníkov, spoločne s vy-
 budovaním nových chodníkov a lávky. Na jej vyhodnotenie 
 stále čakáme.
- Začali sme s prípravnými a projekčnými prácami na vybu-
 dovanie nového zberného dvora. Na základe uznesenia 
 schváleného ešte predchádzajúcim obecným zastupiteľ-
 stvom sme odkúpili od pôvodných majiteľov priestor pri 
 ČOV. Dali sme spracovať projektovú dokumentáciu pre 
 územné konanie. Vzhľadom k tomu, že sme dlho čakali na 
 vyjadrenie Slovenského pozemkového fondu, ktorý je správ-
 com susedného pozemku, na ktorom máme naplánovanú 
 verejnoprospešnú stavbu zberného dvora, sa nám podarilo 
 až v novembri 2020 mať v rukách právoplatné územné 
 rozhodnutie. Na jeho základe sme hneď požiadali o bez-
 odplatný prevod tohto pozemku na našu obec. Momentálne 
 spracovávame projektovú dokumentáciu na stavebné povo-
 lenie. Začali sme s čistením a úpravou nášho pozemku 
 a našim cieľom je v najbližšom období presťahovať dočasný 
 zberný dvor do týchto upravených priestorov. Rovnako 
 chceme v budúcom roku upraviť aj príjazdovú cestu k nové-
 mu zbernému dvoru. Sledujeme vyhlásené výzvy na získanie 
 NFP a v prípade vyhlásenia výzvy na budovanie zberných 
 dvorov sa do nej zapojíme.
- Bola vyhlásená a následne vyhodnotená obchodno- verejná 
 súťaž na predaj pozemku oproti obecnému úradu za účelom 
 výstavby radových rodinných domov.
September 2019
- Začali sme spracovávať projektovú dokumentáciu pre územ-
 né konanie na prístavbu a rekonštrukciu zariadenia opatro-
 vateľskej služby. V tomto období sa k danej dokumentácii 
 vyjadrujú jednotlivé dotknuté orgány.
- V tomto období sme dopracovali a na zasadnutí OZ schválili

  Program hospodárskeho a sociálneho rozvoja obce, ktorý 
 naša obec nemala spracovaný od roku 2013. PHSR je schvá-
 lený na obdobie rokov 2019- 2025 a určuje smerovanie obce 
 na najbližšie obdobie.
- Bolo vydané stavebné povolenie na výstavbu bytového domu 
 so 14. b.j, ktorý realizuje súkromný investor. Vďaka tejto 
 investícii sa po štyroch predchádzajúcich rokoch znovu 
 oživila aj výstavba bytových domov. Bytový dom so 14 b.j. 
 je v súčasnosti dokončený v štádiu hrubej stavby v blízkosti 
 materskej školy, pripravuje sa výstavba ďalšieho. Výstavba 
 bytových domov prebieha v úzkej spolupráci s obcou, kde 
 obec zabezpečuje, aby všetko prebiehalo v súlade s územným 
 plánom obce a takisto v súlade s vypracovaným plánom zóny. 
 V prípade bytových domov však všetku ťarchu budovania 
 sietí a prístupových komunikácii znáša investor.
Október 2019
- Podali sme žiadosť o poskytnutie dotácie na podporu 
 budovania verejne prístupných elektrických nabíjacích 
 staníc vyhlásenú ministerstvom hospodárstva. Získali sme 
 dotáciu vo výške 5000 €. Počas tohto roka, koncom októbra,
 bola verejne prístupná elektrická nabíjacia stanica v lokalite 
 na ulici Múkovská spustená do prevádzky. Je na nej možnosť 
 nabíjania 2 elektromobilov súčasne na vyhradených parko-
 vacích miestach prislúchajúcich k nabíjacej stanici.
- V spolupráci s fi rmou KJG a naším poľnohospodárskym 
 družstvom sme zrekonštruovali autobusovú zastávku oproti 
 ulice L. Novomeského smerom na NMnV.
November 2019
- Podali sme žiadosť z dotačného systému Ministerstva 
 kultúry Slovenskej republiky pre rok 2020 program 1.4 
 Obnova historických parkov architektonických areálov 
 v kritickom stavebno-technickom stave – na rekonštrukciu 
 časti hradbového múra našej najväčšej pýchy – Čachtického 
 hradu. Náš projekt bol podporený sumou 8000 €.
- Rovnako sme pomohli aj nášmu farskému úradu s vypraco-
 vaním žiadosti z tohto istého dotačného systému Minister-
 stva kultúry Slovenskej republiky pre rok 2020 program 1.1 
 Obnova kultúrnych pamiatok, ktorej účelom je získať dotáciu 
 na zabezpečenie statického posudku a navrhovaných opat-
 rení statického zabezpečenia národnej kultúrnej pamiatky - 
 Čachtice, Rímskokatolícky kostol sv. Ladislava - pamiatkový 
 objekt : Múr hradbový č. ÚZPF 1205/3. Farský úrad získal na 
 tento účel rovnako sumu 8000 €
- Podali sme žiadosť o poskytnutie dotácie z Grantov EHP 
 2014-2021 na zveľadenie aj našej druhej najvýznamnejšej 
 kultúrnej pamiatky vo vlastníctve obce, ktorou je Drugethov-
 ská kúria. Bol vypracovaný projekt, ktorý do detailov rieši 
 jej budúce využitie, sčasti ako múzea, sčasti ako reštauráciu 
 so zázemím. Pre úspešné podanie projektu bolo nutné nájsť 
 potrebných partnerov, ktorí sa zúčastnia na projekte (pod-
 písané memorandum so Židovským múzeom, PD Čachtice 
 a nórskou fi rmou podnikajúcou v oblasti počítačových 3D-
 modelov). Bohužiaľ ani po poslednom navýšení celkového 
 objemu fi nančných prostriedkov zo strany Nórskeho 
 kráľovstva neboli tieto granty schopné uspokojiť všetkých 
 žiadateľov zo Slovenska, ktorých bolo vyše šesťdesiat. 
 Napriek všetkému nás môže tešiť, že Čachtice budú mať 
 predsa len úžitok z Nórskych fondov. Bude z nich fi nancova-
 ná obnova Draškovičovho kaštieľa, ktorý je vo vlastníctve 
 Trenčianskeho samosprávneho kraja.
December 2019
- Zapojili sme sa do výzvy z Ministerstva zdravotníctva týkajú-
 cej sa obnovy zdravotníckych zariadení. Viedol nás k tomu 
 fakt, že práve naše zariadenie spadá do kategórie objektov, 
 ktoré by mali byť podľa podkladov k výzve prednostne fi nan-
 cované. Začiatkom roka 2020 sme boli oboznámení s klad-
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 ným hodnotením I.kola výzvy, na základe ktorého dala obec 
 vypracovať podrobný projekt s rozpočtom. Ak budeme úspeš-
 ní v druhom kole, bude z nenávratných fi nančných prostried-
 kov celý objekt zateplený, zhotovená nová strecha, fasáda, 
 nové podlahy, povrchové úpravy, zariaďovacie predmety, 
 kompletná nová elektroinštalácia a vykurovanie. V átriu stav-
 by sa postaví výťah pre pacientov, ktorí sa vyvezú priamo na 
 druhé podlažie, v ktorom okrem jestvujúcich vznikne nová 
 ambulancia a miestnosť pre sociálneho pracovníka. V súčas-
 nosti spracovávame žiadosť o poskytnutie NFP a zabezpeču-
 jeme stavebné povolenie.
Január 2020
- Zadali sme vypracovanie architektonickej štúdie na podklade 
 podrobného geodetického zamerania pre našu budúcu loka-
 litu pre individuálnu bytovú výstavbu v lokalite Záhumenice. 
 V súčasnosti realizujeme výberové konanie na zhotoviteľa 
 projektu jednoduchých pozemkových úprav a rovnako spra-
 covávame aj žiadosť na ich povolenie, ktorú podávame na 
 okresný úrad Nové Mesto nad Váhom – pozemkový a lesný 
 odbor.
Február 2020
- Ukončili sme predbežný návrh zlúčenia a nového prerozdele-
 nia pozemkov v lokalite Pátrová, ktorý sme zaslali na odsú-
 hlasenie na Slovenský pozemkový fond ako správcu jedného 
 z pozemkov v tejto lokalite. Bohužiaľ sme zatiaľ s našou 
 žiadosťou neboli úspešní, ale v terajšom období sme podali 
 ďalšiu žiadosť.
Marec 2020
- Začali sme budovať stojiská na smetné nádoby pri našich 
 nájomných bytoch. Cieľom ich vybudovania je vytvoriť 
 vyhovujúce podmienky pre separáciu odpadu aj pre jednot-
 livých nájomníkov našich bytových domov. V tomto roku 
 s ich budovaním budeme pokračovať.
- Uzatvorili sme kúpnu zmluvu so spoločnosťou Euronaft, 
 ktorá aktuálne vlastnila pozemok na ulici Družstevná, ktorý 
 bol v minulosti určený na výstavbu benzínovej pumpy. Touto 
 kúpou sme ukončili dlhodobo prebiehajúci spor ohľadne jej 
 výstavby.
- Venovali sme sa odstraňovaniu menších čiernych skládok, 
 ktoré tvorili nielen naši spoluobčania na viacerých miestach 
 popri poľnej ceste smerom na Považany a v neďalekom 
 vetrolame.
- Aby sme predišli možným problémom pri väčších dažďoch na 
 ulici Železničná, prehĺbili sme a vyčistili rigol na Banskej 
 ceste. Rovnako aj v tejto lokalite sme postupne odstraňovali 
 novovznikajúce čierne skládky.
Apríl 2020
- Začali sme s prácami potrebnými na založenie novej obchod-
 nej spoločnosti Čachtická obecná pálenica s.r.o., v skratke 
 ČOP s.r.o. Momentálne zabezpečujeme nové povolenie na 
 prevádzku pálenice na novozaloženú spoločnosť.
Máj 2020
- Obec bola nápomocná pri búraní rodinného domu v priesto-
 roch našej fary. Oslovili sme sponzorov, vďaka ktorých 
 podpore sa búracie práce, odvoz materiálu, uskladnenie 
 odpadu a následná úprava terénu mohli zrealizovať. Rovna-
 ko aj obec prispela fi nančným obnosom.
Jún 2020
- Na časti ulice Revolučná sme natiahli nový asfaltový kobe-
 rec. Táto požiadavka spoluobčanov bola v položkách rozpoč-
 tu zaradená už niekoľko predchádzajúcich období a konečne 
 sa ju podarilo teraz zrealizovať.
- Bolo vydané stavebné povolenie na miestnu komunikáciu 
 oproti obecnému úradu a vyhlásené i vyhodnotené výbero-
 vé konanie na zhotoviteľa tohto stavebného diela. Spolu s vý-
 stavbou cesty sa začala aj výstavba radových rodinných 

 domov. Všetci pevne veríme, že sa tým podarilo naštartovať 
 rozvoj obce v oblasti IBV, ktorej sa v minulých obdobiach 
 nevenovala pozornosť. V súčasnosti obec pripravuje vstupné 
 podklady pre výstavbu v ďalšej lokalite.
Júl a august 2020
- V tomto období sme sa sústredili hlavne na práce súvisiace 
 s našou najväčšou pýchou a tou je náš Čachtický hrad. 
 Priestor v hospodárskej budove – časť predajne suvenírov 
 sme upravili a rozšírili sme predaj nápojov aj o čapované 
 pivo, kofolu a nealkoholické pivo.
- Popri ceste na hrad sme začali postupne rozširovať odstav-
 né plochy pre autá. Najskôr sme zabezpečili bezodplatný 
 prevod pozemkov, ktoré boli pôvodne vo vlastníctve Sloven-
 skej republiky v správe Okresného úradu Trenčín. Potom 
 nastúpili naši obecní pracovníci, ktorí začali postupne 
 priestor čistiť od náletových drevín a v spolupráci s fi rmou 
 bývalé Kameňolomy s.r.o – teraz CRH Slovensko a.s. sme 
 postupne vybudovali prvú časť odstavnej plochy.
- V ďalšej etape sme opravili najhorší úsek cesty od novej 
 odstavnej plochy po Vodojem. Na celej ceste až po vrchné 
 parkovisko sme využili miesta, kde sa cesta dala rozšíriť 
 a vytvorilo sa tak niekoľko výhybní, ktoré sme upravili po-
 mocou vyfrézovaného asfaltu.
- Od polovice júla sme mali v našej obci novú turistickú 
 atrakciu – turistický vláčik Bathory, a preto sme pristúpili aj 
 k zmene organizácie cestnej premávky v časti ulice Podzám-
 ska a v časti ulice Pionierska. Dali sme vypracovať projekt 
 nového dopravného značenia a zakúpili sme semafory, ktoré 
 prispeli k bezpečnosti cestnej premávky.
- V priestoroch materskej školy sme rozšírili spálňu pre deti. 
 Pôvodnú spálňu na prízemí sme spojili ešte s jednou menšou 
 vedľajšou miestnosťou. Prebúrala sa stena, doplnili a vyme-
 nili sa radiátory, zrekonštruovala sa elektroinštalácia 
 a priestor sme vymaľovali.
- Pre potreby našich pani učiteliek sme zakúpili 5 nových 
 notebookov spoločne s tlačiarňou
- Museli sme pristúpiť aj k oprave strechy na dome smútku, kto-
 rá bola už dlhodobejšie poškodená a spôsobovala zatekanie do 
 domu smútku. V jeho okolí sme doplnili aj nové lavičky.
- Na ulici Niva sa nám podarilo v spolupráci s naším spoluob-
 čanom vyriešiť problém stojatej dažďovej vody a jej odve-
 denie pretlačeným potrubím popod cestu do potoka.
- V lokalite Komárno sme opravili rozsiahle výtlky
- V budove prístavby kultúrneho domu, ktorú má prenajatú 
 fi rma Seftronix, sme vybudovali samostatný vstup do priesto-
 rov na druhé nadzemné podlažie, ktorý by mal slúžiť nášmu 
 poľovníckemu združeniu a v budúcnosti aj na prenájom pre 
 iné organizácie pôsobiace v našej obci.
September 2020
- Zabezpečili sme likvidáciu niekoľkoročnej skládky za futba-
 lovým štadiónom. Postupne sme začali s vyvážaním, triede-
 ním a drvením veľkých častí odpadu. Vyviezli sme odtiaľ 
 veľké množstvá komunálneho odpadu, skla, plastov, pne-
 umatík, dreva, železného šrotu, hliny a stavebného odpadu 
 ako tehla a rôzne betóny. Bola to neskutočne namáhavá prá-
 ca a hlavne pre obec fi nančne náročná, ale čas potvrdí, že 
 stála za to. Po vyčistení sme priestor oplotili a zabezpečili 
 jeho monitorovanie kamerovým systémom.
- Zapojili sme sa do výzvy banky Raiffeisen „Gesto pre mesto“ 
 s víziou vybudovania náučného chodníka, a aj keď sme 
 v hlasovaní neuspeli, budeme hľadať iné možnosti a zdroje 
 jeho vybudovania.
Október 2020
- Začali sa práce na požiarnej zbrojnici - jej zateplenie, nová 
 fasáda, výmena vstupnej brány a okolie sa upraví uložením 
 novej zámkovej dlažby.
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- Na hrade sme dokončili montáž prenajatého lešenia, na kto-
 ré sme získali fi nancie z dotácie ministerstva kultúry.
- Obec zakúpila nový sviečkomat, ktorý bude osadený v priesto-
 re cintorína.
November 2020
- Zrealizovali sme novú výsadbu pred kultúrnym domom. 
 Na danom priestore boli doplnené stromy, ktoré boli po 
 obvode vypadnuté. Vysadili sa okrasné trávy, trvalky, popína-
 vé dreviny, opadavé a stálo zelené kry, ruže a cibuľoviny. 
 Na jar sa priestor nad lavičkami doplní ešte pergolami. Teší-
 me sa, že naše námestie dostane na jar nový šat a verím, že 
 všetci spoločne si budeme tento skrášlený priestor chrániť 
 a bude pre nás priestorom na spoločné stretnutia.
- Máme spracovaný aj návrh na revitalizáciu parku v lokalite 
 Lysiná, ale jeho realizáciu sme nechali až na jar.
- Naši pracovníci obecného úradu dokončili práce na reali-
 zácií opravy izolácie terasy západného paláca hradu. Izolácia 
 bola vymenená, pokrytá príslušnými vrstvami, kameň bol 
 uložený a vyškárovaný. Sme úprimne radi, že sme tento 
 problém so zatekaním vyriešili.
- V priestoroch základnej umeleckej školy sme začali s rekon-
 štrukciou sociálnych zariadení. Naši malí umelci budú mať 
 novú dlažbu, obklad, toalety, umývadlá, batérie a celý priestor 
 vymaľujeme.
- V areáli Základnej školy IV. sednice Tatrína sme riešili 
 havarijný stav, ktorý spôsoboval zatekanie do novovybu-
 dovanej polytechnickej učebne a iných častí školských 
 dielní. Bolo potrebné demontovať betónový chodník popri 
 budove, ručne dočistiť základ budovy, sanovať trhlinu v betó-
 novom základe, odizolovať základ asfaltovými pásmi, 
 vysypať štrkové lôžko kamenivom a následné práce potrebné 
 k odstráneniu tohto havarijného stavu.
- Vo vnútorných priestoroch Základnej školy IV. sednice 
 Tatrína sme začali s rekonštrukciou kotolne, ktorej celková 
 rekonštrukcia sa ukončí budúci rok. Vymenia sa všetky zasta-
 ralé kotly, prerobí sa elektroinštalácia a iné potrebné inšta-
 latérske práce.
- V budúcom roku plánujeme dokončiť opravu strechy na celej 
 školskej budove.
- Na bytových domoch.č 1278, 1279 a 1280 sme pristúpili 
 k realizácii kompletnej montáži nových podhľadov, ktoré už 
 boli v havarijnom stave
December 2020
- Chceli sme Vám spríjemniť adventný čas novým adventným 
 venčekom, ktorý sme v spolupráci s fi rmou Lexmed zhoto-
 vili. Zakúpili sme nové adventné sviece. Rovnako aj vianočný 
 stromček na námestí sa konečne dočkal novej vianočnej
 výzdoby.
- 8. decembra sme začali s dlhoočakávanou výstavbou verej-
 nej kanalizácie na ulici Podzámska. Využívame najvhodnej-
 šie obdobie, aby sme čo najmenej obmedzili priechodnosť 

 na tejto ulici. Predpokladaný termín ukončenia prác aj 
 s položením asfaltového koberca je do 15. 3. 2021. Začali 
 sme od prečerpávacej stanice /pri odbočke do ulice Kúria/ 
 po križovatku s Pionierskou.
- Začali sme s rekonštrukciou obecného rozhlasu

Milí spoluobčania, pomaly sa blíži ku koncu rok, ktorý zo-
stane určite v pamäti každého z nás. Bol mimoriadne ťažký 
a náročný. Pandémia a následky s ňou spojené, ktoré by sme 
ešte pred rokom považovali skôr za scenár k nie príliš vyda-
renému vedecko-fantastickému fi lmu, sa dotkli určitým spô-
sobom všetkých. Častokrát nabúrali naše plány, vzťahy, štu-
dijné či pracovné snahy, fi nancie. Niektorí stratili dokonca 
to najvzácnejšie, svojich blízkych, s ktorými sa už neuvidia. 
To všetko malo samozrejme vplyv aj na chod obce, obecného 
úradu, realizáciu projektov, stavebné práce. Napriek všet-
kému sme sa však snažili aj v týchto extrémne ťažkých pod-
mienkach realizovať to, čo sa realizovať dá, a tak pokračovať 
v ceste, ktorú sme si vytýčili pred dvomi rokmi.

Dovoľte mi na záver Vám zaželať príjemné predvianočné 
adventné obdobie a príjemné prežitie vianočných sviatkov. 
Prajem Vám, aby ste Vianoce prežili v pokoji a láske v kru-
hu svojich najbližších. Skúsme aspoň na chvíľu zabudnúť 
na starosti, ktoré nás trápia všetkých a vnesme aspoň počas 
týchto dní do vzájomných vzťahov trocha ľudského porozu-
menia a lásky, lebo len vtedy vieme nájsť ten vytúžený pokoj 
v duši. Tešme sa z maličkostí. Prajem Vám hlavne v týchto 
ťažkých dňoch, ktoré prežívame, pevné zdravie a veľa osob-
ných a pracovných úspechov a úspešný vstup do Nového 
roka 2021!

S úctou, vaša starostka.

Adventný veniec
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Kanalizácia Podzámska

Búranie fara

Požiarna zbrojnica Prístrešok

Revolučná

Rekonštrukcia MŠ Terasa na hrade

Rekonštrukcia MŠ

Výsadba
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VYBERÁME Z ROKOVANIA OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA (OZ)
Poslanci OZ v Čachticiach sa stretli na svojom 11. zasadnutí 
dňa 29. septembra 2020 a venovali sa týmto témam:
predaje a prenájmy pozemkov – schválenie

- kúpnej zmluvy medzi obcou Čachtice –predávajúci a Zá-
padoslovenskou distribučnou, a.s. Čulenova č. 6, 816 47 
Bratislava –kupujúci. Predmetom prevodu je časť parcely re-
gistra C KN parc. č. 317/1 druh pozemku zastavaná plocha 
a nádvorie o výmere 598 m2, nachádzajúcom sa v katastrál-
nom území Čachtice, obec Čachtice, okres Nové Mesto nad 
Váhom, zapísaného na liste vlastníctva č. 1 „pôvodný poze-
mok“ z ktorého boli geometrickým plánom číslo 34125361-
164/2020, vyhotoviteľ GEOplán Trenčín, s.r.o., Dolný 
Šianec 1, 911 48 Trenčín, úradne overeným pod číslom G1-
634/2020 dňa 19. 08. 2020 odčlenené nové pozemky : par-
cela registra C KN č. 317/3 o výmere 9 m2, druh pozemku 
zastavaná plocha a nádvorie a parcela registra C KN č. 317/4 
o výmere 30 m2, druh pozemku zastavaná plocha a nádvo-
rie. Prevod sa schvaľuje v zmysle zákona o majetku obcí § 9a 
ods. 8 pís. b). Kúpna cena za pozemky je stanovená dohodou 
zmluvných strán vo výške 690 €, slovom: šesťstodeväťdesiat 
Eur za celú výmeru predávaných pozemkov. Podkladom pre 
určenie výšky kúpnej ceny je znalecký posudok č. 48/2020 zo 
dňa 06. 09. 2020 vypracovaný odborne spôsobilou osobou 
Ing. Miroslavom Velkom, Devínska cesta 1, 841 04 Bratisla-
va.
- zámeru odkúpenia časti pozemku parc. reg. C-KN č. 
2557/1, vedeného na liste vlastníctva č.3510, druh pozem-
ku – zastavaná plocha a nádvorie, vo vlastníctve vlastníkov 
bytového domu s.č.417, na podklade geometrického plánu, 
ktorý dá vypracovať obec Čachtice.
- zámeru odpredaja časti pozemkov:
- parc. reg. C-KN č. 2561/1 identického s časťou pozemku 
parc. reg. E-KN č. 126, vedeného na liste vlastníctva č.1, 
druh pozemku – zastavaná plocha a nádvorie, vo vlastníctve 
Obce Čachtice, k.ú. Čachtice
- parc. reg. C-KN č. 2561/1 identického s časťou pozemku 
parc. reg. E-KN č. 113/1, vedeného na liste vlastníctva č.1, 
druh pozemku – zastavaná plocha a nádvorie, vo vlastníctve 
Obce Čachtice, k.ú. Čachtice
- parc. reg. C-KN č. 2556/1, vedeného na liste vlastníctva 
č.1, druh pozemku – zastavaná plocha a nádvorie, vo vlast-
níctve Obce Čachtice, k.ú. Čachtice
- na podklade geometrického plánu, ktorý dá vypracovať 
obec Čachtice priamym predajom.
- zámeru odpredaja pozemku parc. reg. C-KN č. 2698 a stav-
by domu s.č.246, vedeného na liste vlastníctva č.1, druh po-
zemku – zastavaná plocha a nádvorie, o celkovej výmere 147 
m2, vo vlastníctve Obce Čachtice, k.ú. Čachtice priamym 
predajom.
- zámeru odpredaja pozemkov:
- parc. reg. E-KN č. 1-1035/1 o výmere 14 482 m2, druh po-
zemku - orná pôda, vedeného na LV č. 6920, v katastrálnom 
území Nové Mesto n.V, vo vlastníctve Obce Čachtice a
- parc. reg. E-KN č. 1-1036/1 o výmere 24 319 m2, druh po-
zemku - orná pôda, vedeného na LV č. 6920, v katastrálnom 
území Nové Mesto n.V, vo vlastníctve Obce Čachtice
- priamym predajom.
- zámeru odpredaja časti pozemku parc. reg. E-KN č. 866/1 
identického s časťami pozemkov parc. reg. C-KN č. 881 
a 883, vedeného na liste vlastníctva č.1, druh pozemku – za-
stavaná plocha a nádvorie, vo vlastníctve Obce Čachtice, k.ú. 
Čachtice na podklade geometrického plánu, ktorý dá vypra-
covať obec Čachtice. Zámer odpredaja pozemku vo vlastníc-
tve obce sa uznáva v súlade s § 9a ods. 8 písm. b zákona NR 
SR č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v platnom znení ako prí-
pad hodný osobitného zreteľa

- zámeru odpredaja pozemku parc. reg. C-KN č. 1156/1, 
vedeného na liste vlastníctva č.1, druh pozemku – záhrada, 
o celkovej výmere 525 m2, vo vlastníctve Obce Čachtice, k.ú 
Čachtice priamym predajom.
- zámeru odpredaja pozemkov formou vyhlásenia obchodnej 
verejnej súťaže podľa § 281 až § 288 nasl. zákona č. 513/1991 
Zb. Obchodného zákonníka v znení neskorších predpisov 
a v zmysle zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obci v znení ne-
skorších predpisov na predaj nehnuteľnosti – pozemkov na 
výstavbu bytového domu. Predmetom obchodnej verejnej sú-
ťaže bude predaj nehnuteľností – pozemkov nachádzajúcich 
sa v obci Čachtice:
parc. reg. C-KN č. 2510/1 o výmere 245 m2, druh pozemku 
- orná pôda, vedeného na LV č. 1, vo vlastníctve Obce Čach-
tice, k.ú Čachtice
parc. reg. C-KN č. 2511/3 o výmere 29 m2, druh pozemku 
- orná pôda, vedeného na LV č. 1, vo vlastníctve Obce Čach-
tice, k.ú Čachtice
časti pozemku parc. reg. C-KN č. 2509/3, druh pozemku – 
zastavaná plocha a nádvorie, vedeného na LV č. 1, vo vlast-
níctve Obce Čachtice, na podklade geometrického plánu, 
ktorý dá vypracovať obec Čachtice, k.ú Čachtice.
výšku minimálnej ceny na predaj nehnuteľností – pozem-
kov registra C KN 2447/2-7 pre schválené spôsoby prevodu 
predmetných pozemkov a to výške 50€/m2.
zámer obce Čachtice podať žiadosť o povolenie Jednodu-
chých pozemkových úprav v lokalite Záhumenice za účelom 
prípravy lokality pre IBV na Okresný úrad Nové Mesto nad 
Váhom - pozemkový a lesný odbor.
- zámer odkúpenia pozemkov:
parc. reg. E-KN č. 220, identického s časťou pozemku parc. 
reg. C-KN č. 2669, o výmere 455 m2, druh pozemku – zasta-
vaná plocha a nádvorie a stavby rodinného domu s.č. 256, ve-
deného na liste vlastníctva č.3258, vo vlastníctve Vladimíra 
Majeroviča, bytom Ľ.Zúbku 1179/7, Malacky a
parc. reg. E-KN č. 218, identického s časťou pozemku parc. 
reg. C-KN č. 2669, o výmere 145 m2, druh pozemku – za-
stavaná plocha a nádvorie, vedeného na liste vlastníctva 
č.5137, vo vlastníctve Vladimíra Majeroviča, bytom Ľ.Zúbku 
1179/7, Malacky v podiele 2/3, Ľuboš Zvonček, bytom Ben-
kova 1265/5, Nové Mesto nad Váhom v podiele 1/6 a Jana 
Zvončeková, bytom Duklianska 528, Čachtice, v podiele 1/6

ostatné
Obecné zastupiteľstvo v Čachticiach schválilo:

- p. Eve Herákovej poskytnutie sociálnej pomoci vo forme za-
kúpenia školských pomôcok v hodnote do 100,– Eur.
- Podanie žiadosti obce Čachtice o poskytnutie návratnej 
fi nančnej výpomoci (pôžičky) na kompenzáciu výpadku 
dane z príjmov fyzických osôb v roku 2020 maximálne do 
výšky výpadku dane z príjmov fyzických osôb v roku 2020 
podľa prognózy Ministerstva fi nancií Slovenskej republiky 
z júna 2020 a to 99 287,– €
- Nákup čerpadla pre ČKS s.r.o určeného na prečerpávaciu 
stanicu na ulici Družstevná v predpokladanej výške 5340,– € 
bez DPH.
- Nákup motorového vozidla pre ČKS formou fi nančného 
leasingu.
- Zmenu rozpočtu rozpočtovým opatrením č. 2/2020 s účin-
nosťou od 1. 10. 2020 v zmysle ustanovenia § 14 zákona č. 
583/2004 Z.z. o rozpočtových pravidlách územnej samo-
správy a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení ne-
skorších predpisov.
- Poslancov do rady Základnej školy IV.Sednice Tatrína v zlo-
žení: Ing. Ján Belák, Ľubica Gogolová, Pavol Vido.
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- A) Návrh na výpoveď z nájmu pre nájomníčku Moniku 
Truhlíkovú, trvale bytom v ul. Múkovská 1287/1 – 29 b.j. ná-
jomná zmluva č. 120/29/2017 zo dňa 31. 8. 2017 z dôvodu 
opakovaného porušovania VZN Obce Čachtice 6/2017 Člá-
nok 8 bod e) Nájomca alebo člen jeho domácnosti sústavne 
porušuje pokojné bývanie ostatných nájomcov, ohrozuje 
bezpečnosť alebo porušuje dobré mravy v dome a z dôvodu 
nepravidelnej a meškajúcej platby za nájom.

- B) Ukončenie Zmluvy o nájme v zmysle nájomnej zmluvy 
a VZN Obce Čachtice č. 6/2017 nasledovne: písomnou výpo-
veďou, pričom sa nájom bytu skončí posledným dňom mesia-
ca nasledujúcom po mesiaci, v ktorom bola písomná výpoveď 
doručená nájomcovi.
- A)Návrh na výpoveď z nájmu pre nájomníčku Luciu Had-

bábnu, trvale bytom Osloboditeľov 1250/39 – 40 b.j. Ná-
jomná zmluva č. B 212/2003 zo dňa 11. 11. 2003 z dôvodu 
navrhovaná z dôvodu opakovaného porušovania VZN Obce 
Čachtice 6/2017 Článok 8 bod b) Nájomca hrubo porušuje 
povinnosti vyplývajúcej z nájmu bytu, najmä tým, že nezapla-
til nájomné alebo úhradu za plnenie poskytované s užívaním 
bytu za čas dlhší ako 1 mesiac.

- B) Ukončenie Zmluvy o nájme v zmysle nájomnej zmluvy 
a VZN Obce Čachtice č. 6/2017 nasledovne: písomnou výpo-
veďou, pričom sa nájom bytu skončí posledným dňom mesia-
ca nasledujúcom po mesiaci, v ktorom bola písomná výpoveď 
doručená nájomcovi.
- Rozpočtový harmonogram na roky 2020-2021.

Opatovská Iveta

CELOPLOŠNÉ TESTOVANIE
V dňoch 31.10.2020 a 1.11.2020 sa uskutočnilo prvé 

kolo celoplošného testovania, ktoré sme si zopakovali o týž-
deň neskôr. Využívam aj tento priestor znova na jedno veľké 
ĎAKUJEM. Ďakujem všetkým členom tímov jednotlivých od-
berných miest. Ďakujem úžasnému zdravotníckemu personá-
lu, úžasným dobrovoľníkom, členom nášho DHZ, príslušní-
kom ozbrojených síl a policajného zboru. Ďakujem všetkým 
zamestnancom obecného úradu. Ďakujem môjmu zástupco-
vi. Ďakujem všetkým spoluobčanom za účasť na testovaní. 
Ďakujem za pochopenie, ak sa niekde vyskytol problém a zá-
roveň sa ospravedlňujem. Ďakujem , že sme sa všetci spojili a 
zvládli tieto dva  náročné víkendy!

S úctou, vaša starostka
Pripájam foto našich troch odberných tímov.

VLHČENÉ UTIERKY A VŠETKO, ČO NEPATRÍ DO VEREJNEJ KANALIZÁCIE
V pravidelných intervaloch zverejňujeme výzvy ako obohra-

té rádio typu:
„Vyzývame občanov napojených na verejnú kanalizáciu, 

aby nevhadzovali veci , ktoré nepatria do verejnej kanalizácie 
do svojich toaliet, umývadiel a výleviek“.  

Nelezie to poriadnym ľuďom na nervy? Ja si myslím, že hej. 
Oni si ani nevedia predstaviť, že sa niečo také dá robiť.

Ale poviem Vám otvorene:“ Nevieme si ináč pomôcť“, lebo  
netoleratní ľudia sú schovaní za svoju ignoráciu a vedomosť, že 
im to nie je také ľahké dokázať. Proste sa schovávajú za všet-
kých. Nanajvýš im hrozí, že upchajú celú bytovku a spôsobia 
problémy všetkým obyvateľom bytového domu. Najhoršie na 
tom je, že sa nedá vyhovárať len na bytovky, ale čo nás najviac 
desí, že aj v rodinných domoch sa do WC vlieva veľa mastných 
vecí, zbytkov jedál, olejov , nečistôt a cudzích látok, ktoré tam 
vôbec nepatria.

 Dokonca sme zaznamenali dňa 30.11.2020 v nočných 
hodinách okolo 23.30 hod. vylomenie zámku a úmyselné po-
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škodenie ovládacej skrinky Prečerpávacej stanice pri Pálenici. 
To už ozaj máme všade osádzať kamery, aby sme usvedčili pár 
nespratníkov, ktorí sa nezmestia do kože?

Preto jedinou cestou nám ostáva stále a dookola zverejňo-
vať svoje výzvy, žiadosti a prosby, aby ste vlhčené utierky za 
žiadnych okolností nevhadzovali do WC! Tie patria  do koša na 
odpadky, pretože je to  komunálny odpad.  Napriek všetkému 

verím, že ešte viacerí konajú v nevedomosti a raz sa dozvedia, 
že svojou činnosťou spôsobujú problémy prevádzkovateľovi 
verejnej kanalizácie a zvyšujú tým sebe aj ostatným platby za 
stočné a len  dúfam, že tých, čo si to nechcú uvedomiť,  bude 
postupne  menej a budú pod väčším dohľadom a tlakom okolia.

Správca VK Ing.Ivan Čechvala

PREČO SME SÚHLASILI SO ZRIADENÍM ŠTVRTÉHO OCHRANNÉHO 
PÁSMA V PRIESTOROCH MALÉHO DRAPLIAKU

ČIERNA SKLÁDKA ZA FUTBALOVÝM ŠTADIÓNOM ODSTRÁNENÁ

Na komisii životného prostredia sme prerokovali žiadosť 
ochrany prírody k zriadeniu štvrtého stupňa ochrany   na 10 ha 
pozemku vo vlastníctve obce Čachtice.  Jedná sa o lokalitu Ma-
lého Drapliaku situovaného vyššie  v ľavej časti nad priestorom 
kameňolomov.

Cieľom ochranárov je zachovať faunu a fl óru daného územia 
s odstránením rušivých vplyvov vývojového procesu a človeka. 
Na tomto území sa nachádza suchý vrch Malého Drapliaka s 
budúcim názvom Čachtická planina. V priľahlom lesíku sa na-
chádzajú tri najkrajšie škrapy a závrty pohoria Malé Karpaty. 
Vyhlásenie štvrtého pásma ochrany prírody so sebou prináša 

nielen možnosť odstránenia rušivých vplyvov, ale hlavne spô-
sob fi nancovania prác na udržateľnosti daného územia. Celá 
planina zarastá šípovými kríkmi a inými kroviskami a postupne 
by ako taká zanikla. Z toho dôvodu je potrebné celú oblasť vy-
čistiť, zabrániť zberaniu a vytrhávaniu kameňov z ich pôvodné-
ho uloženia a zakladaniu ohnísk. Vznikol by tam nový náučný 
chodník s osadenými tabuľami, kde bude podrobne zdokumen-
tované celé územie s vysvetlením, čo všetko sa tu nachádza, 
a prečo je ho potrebné chrániť. Chceme niečo urobiť pre zacho-
vanie pôvodného stavu našich prírodných lokalít aj pre ďalšie 
generácie.                    Ing. Ivan Čechvala

   Niekoľko mesiacov sme postupne odstraňovali čiernu sklád-
ku, ktorá sa každoročne zväčšovala za futbalovým štadiónom. 
Za niekoľko desiatok rokov sa nahromadilo veľké množstvo 
odpadu nekontrolovateľných rozmerov. Jedinou cestou bolo 
úplné odstránenie skládky a  zabezpečenie tohto miesta pred 
ďalším vyvážaním odpadu.  Postupne sme začali s  vyvážaním, 
triedením a drvením veľkých častí odpadu. Vyviezli sme odtiaľ 
neskutočné množstvá komunálneho odpadu, skla, plastov, 
pneumatík, dreva, železného šrotu, hliny a stavebného odpadu 
ako tehla a rôzne betóny.

Bola to neskutočne namáhavá práca a hlavne pre obec fi -

nančne náročná, ale čas potvrdí, že stála za to. Jednoznačne 
kvôli zlepšeniu životného prostredia, ale hlavne, ako aj samotní 
rómovia potvrdili, že to bol jediný zásadný krok, ako zabrániť 
každoročnému hromadeniu odpadov v týchto  miestach.

Z celého územia, ktoré bolo „zaneplešené“ odpadom sme od-
stránili  všetok rokmi nahromadený odpad. Pozemok sme ohra-
dili, aby sme znemožnili prístup a hlavne premávku osobných 
áut krížom cez role. Zabezpečili sme stráženie plota a celého 
územia bezpečnostnou službou, ktorá priestor monitoruje a 
okamžitým výjazdom zásahovej skupiny znemožní páchateľom 
priestupku poškodzovanie jednak majetku obce a nelegálnej 
likvidácii odpadu.

 Našim cieľom je zvládnuť nerovný boj s nespratníkmi, ktorí 
nevedia žiť v súlade so spoločnosťou a prírodou.  

Takto vyčistený pozemok poľnohospodárskej pôdy chceme 
prinavrátiť k pôvodnému poslaniu a to zatiaľ pre  poľnohospo-
dárske využitie . Obec tam vlastní len menšiu časť celkového 
pozemku (1000m2), ktorý bol roky kvárený  odpadom. Ďalšie 
pozemky sú vo vlastníctve štátu a súkromných osôb. 

Umiestnenie Zberného dvora v tejto lokalite by bolo nemož-
né z hľadiska malej , nedostatočnej výmery vo vlastníctve obce 
a hlavne pre vyjadrenie hygieny, že v blízkosti rodinných obydlí 
nevydá súhlas s prevádzkou. Tiež si neviem predstaviť návštevu 
takéhoto miesta občanmi vo väčšom rozsahu. 

Ing. Ivan Čechvala
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Od 1. januára 2021 v našej obci začne separovaný zber ku-
chynských odpadov, ktorý bude zabezpečovať spoločnosť Fide-
lity Trade s.r.o. Trnava.

Každá domácnosť obdrží 5 litrové vedierko s vrchnákom 
a propagačným letákom, v ktorom bude vysvetlený postup pri 
zbere kuchynského odpadu. Táto spoločnosť rozmiestni pri 
bytových domoch, na zbernom dvore a niekoľkých vybratých 
miestach 120 l označené nádoby určené výlučne pre kuchynský 
odpad, ktoré bude pravidelne v sedemdňových intervaloch vy-
vážať a vymieňať za umyté nádoby.

Obyvatelia bytových domov umiestnia kuchynský odpad do 
týchto nádob. V žiadnom prípade nebude môcť byť kuchynský 
odpad po tomto termíne umiestnený do smetnej nádoby na ko-
munálny odpad.

Domácnosti v rodinných domoch majú možnosť zvážiť, či 
svoj kuchynský odpad skompostujú, dajú skŕmiť zvieratám, 
alebo ho odovzdajú na zberných miestach do nádob určených 
na tento odpad. Táto výnimka zo zákona platí do 1. 1. 2023 a po 
tomto termíne budeme musieť zabezpečiť vývoz kuchynského 
odpadu aj z rodinných domov.                  Ing. Ivan Čechvala

ZBER KUCHYNSKÝCH ODPADOV V NAŠEJ OBCI

Podzámska ulica zostala poslednou neodkanalizovanou uli-
cou v obci. Až po dohode s Trenčianskymi vodárňami a kanali-
záciami nám umožnili pristúpiť k vypracovaniu projektovej do-
kumentácie pre komplikovanú úzku cestu preplnenú rôznymi 
sieťami.

Je to naša najnavštevovanejšia ulica s prístupom na Čach-
tický hrad. Žiadala si, aby sme urobili všetko preto, aby všetci 
občania našej obce mali možnosť odvádzať splaškovú vodu do 
verejnej kanalizácie a jednak, aby aj návštevníci hradu, ktorí 
k nám prídu z celého sveta, mali možnosť chodiť po čistej zre-
konštruovanej ulici. Pri výstavbe sa počíta nielen s uložením 
kanalizačného potrubia, ale aj s rekonštrukciou cesty polože-
ním nového asfaltového koberca.

Z toho dôvodu sme využili turistickú prestávku, kedy je ob-
medzená premávka a začali sme s budovaním kanalizácie od 

jestvujúcej Prečerpávacej stanice, ktorá je situovaná na spoji 
s ulicou Kúria smerom hore k poslednému domu na tejto ulici. 
Bohužiaľ, dolný úsek tejto ulice od prečerpávacej stanice sme-
rom dole po námestie sa nedal uskutočniť pre nedostatok mies-
ta pre uloženie kanalizačného potrubia.

Pri výstavbe kanalizácie sa budeme snažiť čo najmenej ob-
medziť dopravu na tejto ulici tak, aby aspoň večer bola úplne 
prejazdná. Prosíme obyvateľov bývajúcich na tejto ulici o trpez-
livosť a pochopenie s touto situáciou, pretože určite vznikne 
obmedzenie ich pohybu. Preto by bolo lepšie pokiaľ môžu, aby 
dočasne parkovali svoje autá dole na parkovisku na námestí. 
Ospravedlňujeme sa všetkým za obmedzenia, ktoré výstavba 
kanalizácie so sebou prináša, ale bohužiaľ ich budeme musieť 
určitý čas strpieť, lebo bez toho to nejde.

Ing. Ivan Čechvala

Plánovanú výstavku ovocia, zeleniny a ručných prác sme, žiaľ, 
z dôvodu mimoriadnej situácie nemohli v tomto roku zrealizo-

vať. Pre potešenie nás všetkých sme aspoň takto spestrili okolie 
kultúrneho domu v jesennom období. 

Čo znamená advent? S týmto obdobím sa spája mnoho tradícií…
Advent - pochádza z latinského slova adventus, čo znamená 

príchod. V kresťanstve sa používa špeciálne pre príchod Ježiša, 
sviatok jeho narodenia, prípravy na cirkevné sviatky Vianoce. 
Advent sa začína 1. adventnou nedeľou, teda nedeľou medzi 
27. novembrom a 3. decembrom, štyri týždne pred Vianocami. 
Končí sa po západe slnka na Štedrý večer.

História adventu sa datuje od 4. storočia, kedy sa z kresťan-
ského východu začal do Galie a Španielska šíriť nový zvyk prí-
pravy na príchod Krista. Vtedy bol ešte počet adventných nedieľ 

rôzny – od 2 do 6. Adventná predvianočná príprava sa spomína 
v Ríme už za pápeža Leva I. Veľkého (440-461) Viac sa v Eu-
rópe rozšíril za vlády Karola Veľkého, keď nahradil dovtedajšie 
slávnosti zimného slnovratu.

Štvortýždňové obdobie adventu je pre veriacich najmä ča-
som duchovnej prípravy a pokánia pred slávením Vianoc, spo-
mienky na narodenie Ježiša. Dôležitou súčasťou adventu je 
pôst a rôzne zvyky. Neje sa mäso, iba ryby. V minulosti sa bielili 
fasády, upratovalo sa vnútro domu a opravovali náradia. Počas 
adventu sa nesmeli konať svadby a zábavy.

ZAČALI SME S VÝSTAVBOU KANALIZÁCIE NA PODZÁMSKEJ ULICI

JESEŇ

ADVENT
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Adventný veniec
Symbolom adventného obdobia je adventný veniec so štyrmi 

sviecami, ktoré sa postupne zapaľujú počas štyroch advent-
ných nedieľ. Postupne do Vianoc sa zapaľuje jedna sviečka za 
druhou. Nápad zhotoviť adventný veniec pochádza od hambur-
ského duchovného Johanna Wichlerna. V roku 1860 si zavesil 
vo svojom dome veľký čečinový veniec a pripevnil na každý ad-
ventný deň jednu sviečku. Sviečky pridané v nedeľu boli väčšie 
ako ostatné.
Adventý kalendár

Myšlienka urobiť adventný kalendár prišla v 19. storočí. Ten 
prvý bol úplne jednoduchý, kriedou sa každý deň kreslili čiary 
na stenu. Neskôr sa robili kalendáre v štýle sviec alebo hodín. 
Predchodcovia adventného kalendára ako ich poznáme dnes, 
vznikli neskôr pre radosť detí, aby si skrátili čakanie na Viano-
ce. Adventný kalendár dlho začínal od čísla šesť, keďže ho pri-
niesol Mikuláš dobrým deťom. Dnes už v obchodoch narazíme 
len na moderné kalendáre, ktoré sa začínajú už 1. decembra.

V období adventu sa cirkevné tradície prepletajú s pradávny-
mi ľudovými zvykmi. Počas zimných dní, keď bolo málo den-
ného svetla, vznikali rôzne hry, zábavy a tradície. Predvianočné 
zvyky sú rozmanité a líšia sa od regiónu k regiónu.

Na svätého Ondreja, 30. novembra, sa slobodné dievčatá pý-
tali, či sa budúci rok vydajú a aké povolanie bude mať ich nastá-
vajúci. Zvykom bolo spoločné varenie halušiek, hrabanie dna 
potoka, pýtanie sa kohúta o polnoci, počúvanie štekotu psov 
alebo liatie olova.;)

Na svätú Barboru 4. decembra sa trhali vetvičky zo stromov, 
kríkov. Keď do Vianoc pekne rozkvitli, bolo to znamenie, že sa 
dievča do roka vydá. Niekde chodili večer po domoch “Barbor-
ky”, dievčatá alebo ženy, neskôr i muži, oblečení do bielych šiat 
so šatkou na tvári, aby ich nebolo poznať. Metlou alebo husacím 
krídlom symbolicky zamietli izbu a odišli do ďalšieho domu.

Mikuláš 6. decembra: Svätý Mikuláš bol skutočný človek, 
ktorý sa narodil v roku 250 v zámožnej kresťanskej rodine. Po-
máhal chudobným, rozdal celý svoj majetok a stal sa biskupom. 
Ráno 6.decembra si deti vo vyčistených krpčekoch našli jabĺč-
ka, oriešky, cukríky, niekedy však cibuľku, cesnak, uhlie alebo 
šupky zo zemiakov, ako odmenu za správanie. Po dedine cho-
dili na Mikuláša trojčlenné skupiny: Mikuláš, čert a anjel. Na-
vštevovali známe domy, aby odovzdali deťom sladkosti, ktoré 
pre ne pripravili rodičia.

Lucia 13. decembra: Na Slovensku sa tradovalo, že Lucia 
bola najväčšia zo všetkých bosoriek. Keď ju hodili do plameňov, 
aby ju upálili ako strigu, vraj nezhorela, ale žila ďalej. V predve-

čer Lucie dospelí i deti jedli cesnak, ktorý ich mal chrániť pred 
zlými duchmi. Niekde urobili z jedľovej vetvičky a obilného 
kláska metličku a ňou, namočenou do svätenej vody, od Lucie 
do Vianoc kropili celý dom a stajne. Nie nadarmo sa hovorieva-
lo, že „Od Lucie do Vianoc každá noc má svoju moc“.

Vianoce 24. – 26. decembra: K najbohatším patria zvyky me-
dzi Vianocami a Novým rokom. Boli to zvyky spojené s vítaním 
znovu sa rodiaceho slnka, neskoršie s Kristovým narodením. 
Vianoce (Hody) trvali od 24. do 26. decembra.

Štedrý deň mal viacero pomenovaní - Kračún, Vilija (z lat. 
vigília), Dohviezdny večer. Na Štedrý deň ráno sa pieklo via-
nočné obradné pečivo. Podľa tradície muselo byť do východu 
slnka z pece vonku. Ním obdarovali neskôr vinšovníkov. Chla-
pi zaplietli do bičov počas pečenia novospradenú šnúru, aby sa 
darilo statku. Gazdiná si ešte pred východom slnka poutierala 
ruky od cesta o ovocné stromy a popol z pece vysypala pod stro-
my, aby bola dobrá úroda.

Vianočný stromček sa u nás udomácnil pomerne neskoro. 
V polovici 19. storočia sa táto módna novinka rozšírila z ne-
meckých oblastí do okolitých krajín. Vianočných zvykov je veľ-
mi veľa, v každom regióne mali tie svoje. Cez deň sa postilo, ale 
večer čakala všetkých, podľa možností, bohatá večera. Krájalo 
sa jabĺčko, šupiny z kapra dávali pod obrus, krmil dobytok… 
a neskôr si deti našli pod stromčekom skromné darčeky. Deň sa 
neodmysliteľne končil Polnočnou omšou.

Božie hody (25.12) - 1. Sviatok vianočný je sviatkom pokoja 
a pohody. Nesmelo sa pracovať, dokonca ani postele ustielať.

2. sviatok vianočný - Svätý Štefan (26. 12.) V tento deň sa ko-
nali zábavy, vinšovali sa koledy.

Silvester 31. 12. predstavoval koniec starého a začiatok nové-
ho. Bolo treba poďakovať za staré a prosiť o nové.

Doba vianočná sa končí defi nitívne dňom Troch kráľov 
(6. 1.). V tento deň chodili chlapci, prezlečení za troch kráľov, 
koledovať po domoch a boli obdarovaní koláčmi, peniazmi.

Zdroj: Internet
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Pestrý život v našej 
materskej škole pokra-
čuje aj napriek rôznych 
hygienických a bezpeč-
nostných opatrení, ktoré 
nám neumožňujú napl-
no pripraviť plánované 
podujatia tak, ako sme 
boli zvyknutí. Ale nás 
pedagogických zamest-
nancov to nezlomilo, 
ba naopak, snažíme sa 
deťom spestriť ich pobyt 
v materskej škole rôzny-
mi formami.

Čaro jesene sme s deť-
mi prežili krásnymi 
vychádzkami do príro-
dy, na Čachtický hrad, 

zbieraním prírodnín. Pani učiteľky s deťmi skutočne vytvorili 
nádherné práce, ktoré nám spestrili výstavku s jesennou tema-
tikou. Plánovanú besiedku so starými rodičmi, ktorú pravidel-
ne organizujeme v mesiaci október sme síce tento rok nemohli 
uskutočniť, ale i tak naše deti s láskou venovali svojim starým 

rodičom malé darčeky a prihovorili sa im aspoň krátkymi bás-
ňami cez našu Fb stránku. Jeseň pomaly končí a všetci sa pri-
pravujeme na krásne adventné obdobie. V tomto období naša 
materská škola vždy organizovala veľa zaujímavých akcií pre 
deti v spolupráci s rodičmi. Tento rok to bude trošku inak. Akcie 
zostanú, ale budú inou formou organizované. A to hlavne bez 
účasti rodičov. A o aké akcie ide? Deti sa môžu tešiť na Miku-
láša, ktorý do každej triedy prinesie deťom mikulášsku nádiel-
ku. Každá trieda si pripravila pre Mikuláša a jeho pomocníkov 
anjelika a čerta kultúrny program. Pečenie medovníčkov tiež 
patrí k tradíciám, ktorú s deťmi pripravujeme. Tento rok opäť 
k nám zavíta aj Lucia, aby v každej triede povymetala husacím 
pierkom všetko zlé, hlavne COVID a určite tiež niečo deťom 
prinesie. Našou tradičnou pýchou bolo v tomto predvianoč-
nom období koledovanie detí v rôznych organizáciách v dedi-
ne. Tento rok nám to pandemická situácia neumožňuje, ale deti 
si predsa len „zakoledujú“ a to na vianočnej besiedke, ktorú si 
pripravuje každá trieda. Ako vidíte, snažíme sa deťom skutoč-
ne spestriť život v materskej škole aj napriek tejto ťažkej dobe. 
Veríme, že v plnom zdraví ukončíme rok 2020, aby sme sa všet-
ci tešili na svetlejší rok 2021, kedy Vám budeme môcť prinášať 
ďalšie informácie o tom, aký je pestrý život detí v našej mater-
skej škole.

Kolektív MŠ, Pionierska

PESTRÝ ŽIVOT DETÍ V MATERSKEJ ŠKOLE

 Redakcia Čachtických novín Vám želá pokojné prežitie 
nadchádzajúcich vianočných sviatkov.

Nech vo Vašich príbytkoch vládne láska, rodinná pohoda, 
pevné zdravie a pokoj v duši. 

Rok 2021 nech je rokom lepším, 
krajším a plnohodnotnejším ako rok odchádzajúci!   
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Začalo najčarovnejšie obdobie v roku nielen pre deti… 
Predvianočný čas…. Vianoce pomaly prichádzajú, začínajú 
prípravy, výzdoba… Inak to nie je i u nás v materskej škole. 
Aj keď platia prísne opatrenia v boji s koronavírusom a nie je 
možné realizovať naše aktivity tak, ako po minulé roky, nemô-
žeme dovoliť, aby deti prišli o radosť a zážitky spojené s týmto 
obdobím.

Martina na bielom koni sme sa nedočkali, tak sme si ho 
kreslili a lepili, na Ondreja sme vyskúšali všetky staré zvyky 
vrátane trasenia plotov, hádzania topánok, či vyhadzovanie 
šatiek na strechu. Na Barboru sme si natrhali pár čerešňo-
vých vetvičiek do vázy…. Adventné sviečky postupne zaží-
name a pravidelne otvárame náš adventný kalendár, plný 

prekvapení. No asi najviac radosti bolo (u niektorých aj cez 
slzičky), keď k nám zavítal Mikuláš so svojimi vernými – anje-
likom a čertíkom a priniesli deťom balíček sladkostí.

Po Lucii, ktorá k nám prišla povymetať všetky kúty, sú prí-
pravy už v plnom prúde. Vyzdobujeme škôlku, učíme sa ko-
ledy a vianočné piesne a básne, pečieme medovníky…, aby 
sme sa všetci stretli pri stromčeku a urobili si malú slávnosť. 
Tento raz bez rodičov… Veríme, že o rok bude naša slávnosť aj 
darčekom detí pre nich, ich najbližších, že sa stretneme všetci 
v zdraví pri našom krásnom stromčeku, aby sme spolu oslávili 
narodenie Ježiška.

Prajeme Vám všetkým krásne, pokojné a biele Vianoce!
Kolektív Súkromnej MŠ

OŽAZ – jesenná časť
Dňa 24.9 2020 sa celý II. stupeň zúčastnil cvičenia OŽAZ. 

Každá trieda išla na iné miesto, pretože sa triedy nemôžu mie-
šať. Naša trieda si to namierila do Rexovej boriny. Mysleli sme 
si, že sa budeme učiť kvôli nepriaznivému počasiu, ale nakoniec 
nepršalo. Vyrazili sme o 8:00. Cesta trvala približne 40 minút. 
Počas nej sme sa rozprávali a chalani si púšťali cez reproduktor 
hudbu. Cestou sme sa ešte kochali pohľadom na okolitú príro-
dou a užívali sme si jesennú náladu poletujúcu vo vzduchu. Keď 
sme dorazili na miesto, každý si rozložil deku. Chalani hrali 
futbal a my sme hrali spoločenské hry a karty. Niekto si aj po-
spal, niekto zasa maškrtil. Bola to veľká zábava. Samozrejme, 
k tomu nesmeli chýbať čipsy.

Po štyroch hodinách sme sa vrátili späť do školy a tam sme 
sa aj naobedovali. Boli sme radi, že sme mali voľnejší deň bez 
učenia. Už sa teším na jarnú časť.                  

    Žiaci 8. A

ON-LINE výučba
Počas prvej vlny pandémie viacerí vyučujúci začali používať 

rôzne aplikácie, ktoré umožňujú on-line výučbu. Fungujú na 
princípe konferenčného hovoru, pri ktorom sa žiaci a učitelia 
navzájom vidia a počujú.

Bohužiaľ, situácia sa zopakovala a od 26. 10. 2020 sa na II. 
stupni opäť prešlo na dištančné vzdelávanie. Naša škola použí-
va aktuálne aplikáciu Teams od spoločnosti Microsoft a vyučo-
vanie je tak jednotné.

Výhodou tejto aplikácie (v porovnaní s inými) je to, že okrem 
videohovoru umožňuje žiakom aj učiteľom používať zdarma 
napr. Excel a Word. Okrem toho má aj mnoho iných funkcií. 

Dokáže napr. zdieľať obrazovku, umožňuje nahrávať učebné 
materiály, realizovať chat a mnoho iného. Žiaci II. stupňa ešte 

v septembri a v októbri absolvovali školenia, ktoré realizovali 
učitelia informatiky. Myslím, že si pomerne rýchlo osvojili ovlá-
danie tejto aplikácie. Každý žiak obdržal prihlasovacie údaje, 
pomocou ktorých sa jednoducho prihlási do systému. Môže 
tak urobiť na webovej stránke https://www.offi ce.com/ alebo 
priamo cez aplikáciu Teams, ktorú si môže stiahnuť do počítača 
alebo mobilu.

Naša škola kráča s dobou. Žiaci a učitelia sa naučili používať 
moderné technológie, ktoré sú (v prípade potreby) vhodnou al-
ternatívou priameho vyučovania v triedach. Veríme, že sa deti 
čoskoro vrátia do škôl, pretože plnohodnotné prezenčné vzde-
lávanie nič nenahradí.   

  Mgr. Jozef Kerak

 

Výhody a nevýhody on-line vyučovania
Aj na našej škole sme zaviedli opatrenia, pod ktoré patrí aj 

on-line vyučovanie. Prinieslo nám to aj pár nevýhod. Už sa ne-
môžeme porozprávať osobne, ani spolu chodiť von. Počas on-li-
ne vyučovania sa nám môže seknúť systém a niektorí môžu mať 
problém s Wi-Fi pripojením. Niektorí žiaci sa vôbec na hodiny 
nepripájajú.

Má to aj svoje výhody. Nemusíme sa namáhať chodiť do ško-
ly a pracujeme rovno z izby. Oproti klasickým hodinám máme 
viac času na písanie poznámok, pretože ich máme v počítači. 
Učitelia nám nedávajú toľko domácich úloh. Najväčšou výho-
dou je to, že keď skončíme, sme doma a ja môžem ísť rovno do 
záhrady.      

     Matúš Cerovský

PREDVIANOČNÝ ČAS V SÚKROMNEJ MATERSKEJ ŠKOLE

ZO ŽIVOTA ŠKOLY
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Za výhody on-line vyučovania považujem to, že nemusím 
skoro vstávať do školy a nemusím riešiť to, čo si oblečiem. Páči 
sa mi, že nemusím nosiť veľkú a ťažkú školskú tašku a na ho-
dinách môžem byť bez rúška. Mám viac času na opakovanie 
a úlohy, keďže šetrím cestu do školy a zo školy. Takéto vyučova-
nie nám umožňuje zlepšovať sa aj v informatike.

Za nevýhodu však považujem to, že nemôžem tráviť čas s ka-
marátmi cez prestávku. Nepozdáva sa mi, že mám dva dni po 
sebe ten istý obed a niekedy nám vypadne aj internet. Musím 
dávať pozor, či mám zapnutý mikrofón a kameru. Keby som 
mohla, navrhla by som, aby sme zadania úloh mali poslané 
priamo v Teams-e v našej skupine.

Najviac by som chcela, aby sme sa už konečne vrátili do ško-
ly. Môžem povedať, že za tento krátky čas sme sa na Teams-e 
naučili, ako si neskákať do reči. Aj takto na diaľku sa môžeme 
hlásiť. Každopádne však zvládame obe formy vyučovania.

Laura Peterková

Šarkaniáda
Jedno pekné jesenné slnečné dopoludnie sa žiaci I. stupňa 

zúčastnili šarkaniády. Veľmi sa na túto akciu tešili, ako im budú 
šarkany vysoko lietať a chvostmi mávať. Šarkany si deti navzá-
jom vymieňali, aby mal každý príležitosť si pobehať. Aj ostatné 
triedy mali možnosť si ich požičať a spríjemniť si nimi ešte je-
senné obdobie.

Žiaci I. stupňa

Výstava tekvíc
Jesenné obdobie býva v našej škole sprevádzané veľmi milou 

a zaujímavou akciou – výstavou tekvíc. Žiaci, ktorí mali chuť 
do práce a čas, mohli s rodičmi vytvoriť nejaký výrobok z tekvíc, 
ale aj iného prírodného materiálu.

Ich nápaditosť a tvorivosť bola úžasná. Mohli sme tam vidieť 
rôzne výtvory: ježkov, čarodejnice, ikebany z jesenných kvetov, 
panáčikov a iné. Bola to pestrofarebná pastva pre oči. Ďakuje-
me všetkým, ktorí sa na tejto peknej jesennej akcii podieľali!

MAROKÁNKY
Suroviny: 2 šľahačky, 1 vanilkový cukor, 
100 g kryštálový cukor, 200 g hladká 
múka, 200 g sušené ovocie alebo /kan-
dizované/, 200 g orechov. Čokoládová 
poleva.
Postup práce:

Šľahačky, vanilkový cukor, kryšt.cu-
kor, hladkú múku uvaríme na kašu. Pri-
dáme  pokrájané kandizované ovocie a 
orechy mleté. Zmiešame a na papier na 
pečenie robíme hrudky, ktoré roztlačí-

me na placky. Dáme upiecť a upečené 
polejeme čokoládovou polevou.

ORECHOVÉ LINECKÉ KOLÁČIKY
Suroviny: 280 g hladkej múky, 150 g 
práškového cukru, 120 g masla, 2 vaj-
cia, 280 g mletých orechov.
Postup práce:
Zo surovín vypracujeme cesto, na 
1 hodinu dáme do chladničky. Násled-
ne rozvaľkáme a vykrajujeme ľubovoľ-
né tvary. Dáme piecť na papier pri 180 
stupňovej teplote asi 8 minút.

                                                        

Alena Novotná
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26. 11. 2020 sme sa zišli 7 seniori pred sochou Bathoryč-
ky. Načo? Aby sme spolu absolvovali cestu na Čachtický hrad 
a do Rexovej boriny. Keďže celosvetovo sú obrovské opatrenia, 
aj my dôchodcovia ich dodržujeme. Nákupy v danom čase, 
stretnutia žiadne, schôdze zakázané. Tak teda poďme aspoň do 
prírody. A tak sme sa vybrali. Pomaly, pokojne sme si vykračo-
vali smerom na hrad. Postrehli sme novinky. Nové parkovacie 
plochy, vyasfaltovaná cesta, užitočná eko tabuľa – nevyhadzuj 
do prírody plastové fľaše, sklo, žuvačky, papiere, igelitky, ba-
nánové a pomarančové šupky a iné veci, ktoré tam nepatria. 
A na 2. strane každého produktu bolo napísané, koľko rokov 
trvá, kým sa to v prírode rozloží. Napríklad žuvačka, ktorú 
vypľujeme do trávy, trvá 1000 rokov, kým sa rozpustí. Vďaka 
za tento info materiál. Verme, že prírodu budeme mať čistejšiu 
aj vďaka takýmto ekologickým tabuliam.

Hrad bol zatvorený, veď je po sezóne a aj v rámci opatrení. 
Ale nám to nevadilo. Vždy je príjemná atmosféra aj pod hradom 
a jeho okolí. A teraz bolo mierne primrznuté, tak nádherné rast-
linky i veľké stromy boli prekrásne. Akoby obalené ľadíkom. Pá-
sli sme si oči i srdiečko. Bola to doslova rozprávková krajina.

V Borine sme si zaspievali, dojedli sme chlebíky, ovocie 

a Ľubkina koža / vylisované čisté ovocie / zmizla v momente. 
Skončila v našich žalúdkoch. Jablčná, slivková i zázvorová.

S dobrou náladou a spokojnosťou, že sme sa aspoň niektorí 
stretli a porozprávali, sme sa rozišli do svojich teplých domo-
vov. Bolo to veľmi príjemné stretnutie.

Mgr. Gabriela Plšková

VYCHÁDZKA SENIOROV

Je jar, svieti slniečko, každý, kto môže, pracuje v záhradke.
„Janka, prosím Ťa, máš tlačiareň? Vnúčik potrebuje niečo 

vytlačiť do školy.“
Spoza plota prišla jasná odpoveď. „ Áno, mám. Pošli mi to na 

email, o chvíľu ti to podám cez plot.“
Asi o dva dni. Janka stojí pri plote. „ Máš cícer?“
„ Hmmmm, veru nemám.“
„ Tu máš“ a podáva mi plný hrnček cíceru. Už aj išiel do zeme.
O pár dní. Zase pri plote debatujeme a Janka hovorí: „ Zajtra 

idem do Vysokých Tatier…zrekreovať telo.“
„A ako ideš na vlak?“
„ Zavolám si taxi.“
„No to snáď nie. My Ťa zavezieme.“ Aj sme ju zaviezli na že-

lezničnú stanicu, aj sme pomohli vyložiť batožinu do vlaku.
Dozrieva úroda. „ Janka, zajtra si pozvaná k nám na cícerovú 

kašu. Či Ti bude tak chutiť, ako keď ju varíš Ty.“
Chutila. Aj s usmaženou cibuľkou, aj so sterilizovanými uhor-

kami. Samozrejme sme posedeli, porozprávali sa, pospomína-

li. Veľa sme sa nasmiali, veď cícerová kaša je to pravé čachtické. 
Nie nadarmo sa nám hovorí Cíceráci.

A už sme zase v záhradkách. „ Máš dosť mrkvy?“ pýta sa Jan-
ka.

„ No, ak mi dáš, budem rada, uvaríme vnúčatkám domácu 
výživu. Totiž, pribudlo nám ďalšie dievčatko do rodiny.“

„A vieš, čo je toto?“ pýtam sa jej. „To je čierna reďkovka, veľ-
mi zdravá na žalúdok.“

Zase cez plot putovala k nej naša reďkovka.
A takto sa vieme obdarovať cez plot dopestovanou úrodou.
Je jeseň, rýchlo sa stmieva, ľudia sa sťahujú do príbytkov. Sú 

viac vnútri ako vonku.
Ale my sa s Jankou stretáme, keď už svietia lampy a brázdime 

ulicami Čachtíc pešími vychádzkami. Vidíme vysvietené okná, 
prichádzajúce Vianoce a vdychujeme túto atmosféru pohody 
a radosti.

Možno…možno budeme stretávať čoraz viac ľudí.
Mgr. Gabriela Plšková

BUĎME K SEBE DOBRÍ
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Futbal je najpopulárnejším lopto-
vým športom na celom svete. Je to 
kolektívna hra, ktorej praktizovanie 
prináša ľuďom radosť.

Dnes žijeme vo veľmi skúšanej 
dobe poznačenej šíriacim sa ví-
rusom COVID19, ktorý zasiahol 
aj tento kolektívny šport. Futbal 
v Čachticiach ešte pred rokom pre-
žíval ešte jedno ťažké obdobie, kedy 
A mužstvo OFK Čachtice ukončilo 

svoju činnosť v VI. Lige a mužstvo dorastu neobnovilo svoju 
činnosť. Tento stav bol dostatočným impulzom pre nové vede-
nie obce na čele s pani starostkou, aby sme sa týmto zodpoved-
ne zaoberali. V tomto článku nie je mojím cieľom vracať sa do 
minulosti, ale cieľom je bilancovať toto krátke obdobie znovu-
zrodeného futbalu v Čachticiach.

Na začiatku sa chcem venovať futbalovému štadiónu, na 
ktorom sa odohrávajú jednotlivé zápasy našich mužstiev. V pr-
vom rade chcem vysloviť názor viacerých priaznivcov futbalu 
v Čachticiach, že futbalový štadión nie je vybudovaný v ideálnej 
lokalite. Futbalový štadión OFK má svoju históriu a postupne 
sa aj dobudovával. Po ukončení pôsobenia A mužstva a dorastu 
sa priestor v interiéri zanedbal. Vlhké steny, opadaná omietka 
a celkovo zanedbaný interiér bol pre nový výbor OFK na čele 
s Jaroslavom Kubrickým našou prvou výzvou na opravu a re-
konštrukciu. Dnes sa o tieto vynovené priestory zodpovedne 
stará náš nový hospodár OFK Ján Čapoš. Interiér spoločenskej 
miestnosti sa ešte doplnil o nábytok, ktorý nám sponzorsky 
darovala SOŠ v Novom Meste nad Váhom. Vonkajšie priestory 
športového areálu boli tiež v nevyhovujúcom stave. Zorganizo-
vali sme niekoľko brigád a futbalový štadión dostal nový vzhľad. 
Nový vchod do areálu, nové nátery, úprava plôch okolo štadió-
na a hlavne nový podzemný zavlažovací systém trávnatej plo-
chy nám tento starý futbalový stánok skrášlil a skvalitnil hraciu 
plochu, ktorá je opäť zelená. Údržba trávnika je pre futbal veľ-
mi podstatná vec. Preto sme ju chceli zveriť jednej osobe, ktorá 
sa bude o trávnik starať a udržiavať ho v požadovanej kvalite. 
Nie je to jednoduchá vec vzhľadom na počet mužstiev, ale ozaj 
sme radi, že túto zodpovednú činnosť si zobral na svoje plecia 
Eduard Jamrich. Touto cestou sa mu chcem poďakovať za jeho 
zodpovedný a odborný prístup k tejto činnosti. Veľmi dôležitou 
úlohou nového výboru OFK bolo zabezpečiť materiálne vyba-
venie mužstiev, ktoré bolo v zlom stave. Nákup nových dresov, 
teplákových súprav a tašiek nás stálo nemálo fi nančných pro-
striedkov. Peniaze sme získali aj od sponzorov, kde najväčší 
podiel na tom mal náš poslanec Ing. Ján Belák. Touto cestou 

sa chcem poďakovať jemu a sponzorom za fi nančné príspevky, 
za ktoré sme mohli tieto veci nakúpiť. Dnes nás naše mužstvá  
úspešne reprezentujú v klubových farbách pod značkou OFK 
Čachtice.

To, že toto celé úsilie viacerých z nás malo a má zmysel, sú 
výsledky našich mužstiev. Sú to mužstvá: Predprípravka OFK 
Čachtice, ktorej sa venuje Jaroslav Obadal. Sú to deti, ktoré sa 
aj s prípravkou pripravujú na veľký futbal. Ich nadšenie a ra-
dosť z pohybu na ihrisku nás všetkých motivujú, aby sme im 
pripravili čo najlepšie podmienky pre futbal a šport.

Prípravka - U-11 OFK Čachtice, ktorú úspešne trénuje Jozef 
Zámečník. Mužstvo v prvej časti súťaže skončilo na 4. mieste.

Dorast- U-19 OFK Čachtice. Je to novovzniknuté mužstvo 
dorastu. Trénerom je Vladimír Moravčik, ktorý má dostatoč-
né skúsenosti s trénovaním mládežníckych mužstiev. Veľkú 
zásluhu na novovzniknutom mužstve dorastu majú páni Mgr. 
Jaroslav Kubrický a Miloš Helbych. Bol to jeden z cieľov výboru 
OFK Čachtice, ktorý sme splnili, a tým aj udržali pri futbale jed-
nu generáciu mladých futbalistov, ktorí dnes obliekajú a repre-
zentujú v tejto kategórii našu obec pod značkou OFK Čachtice. 
Mužstvo má perspektívu a kvalitu a po jesennej časti súťaže 
skončilo na 1. mieste.

Mužstvo dospelých: Mužstvo, ktorého prvý reštart po odstú-
pení zo súťaže zastavil COVID 19. Výsledok bolo prvé miesto 
v tabuľke s 5 bodovým náskokom. Ako je známe výsledky sa 
anulovali a museli sme začať odznova. Mužstvo doplnilo viace-
ro skúsených hráčov, ktorí sa vrátili z hosťovania z iných klu-
bov. Nový ročník súťaže sme začali po kvalitnej príprave, kde 
sme sa úspešne konfrontovali so súpermi VII. Ligy. Presved-
čivé výsledky v prvých kolách nás veľmi tešili. Zápas v sused-
skom derby s Považanmi nám nevyšiel a bol predčasne ukon-
čený. Dôsledky tohto zápasu boli veľmi kruté. Odpočet bodov 
a traja vylúčení hráči, to všetko zanechalo stopy na mužstve 
a výsledkoch ďalších dvoch kolách. V poslednom kole to bolo 
opäť mužstvo, ktoré poznáme, mladé, ambicózne so zodpoved-
ným prístupom a športovým duchom. V tabuľke sme skončili 
na druhom mieste a určite zabojujeme o postup do VII ligy. 
Trénerom je Mgr. Jaroslav Naď, ktorý je skúsený tréner a peda-
góg , ktorého úlohou bude pripraviť mužstvo na jarnú časť sú-
ťaže.

Za celou organizáciou futbalu za týmto všetkým sú ešte v po-
zadí ďalší, ktorí zabezpečujú aj inú organizačnú činnosť OFK 
Čachtice. Sú to vedúci mužstiev Roman Opatovský, Adriána 
Čapošová, manažérsku činnosť v systéme ISSF vykonáva Me-
rek Bumbál, občerstvenie zabezpečuje počas celého roka Patrik 
Švondrk a občerstvenie pre hráčov počas celého roka sponzor-
sky zabezpečuje Pavol Vido. Sme spolu jedna veľká športová ro-
dina, ktorá robí všetko pre to, aby futbal v Čachticiach prinášal 
ľuďom potešenie a zábavu.

               Mgr. Roman Krajčovič, zástupca starostky obce

FUTBAL V ČACHTICIACH
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Čachtické noviny

Vôňa medovníkov, ihličia a poletujúce vločky snehu…to sú Via-
noce. Sviatky pokoja a pohody v kruhu najbližších, oheň v krbe, 
blikotajúce sviečky a rozprávky.
Tento rok sme tradičný Advent neslávili na hrade a nebudeme 
si môcť tento rok ani užiť Silvestra tak ako každý rok…preto si 
ho vychutnajte v kruhu rodiny, priateľov a tých, čo sú Vám srdcu 
blízki.
Tento rok sme hrad otvárali v máji a zatvorili v novembri. V prie-
behu týchto pár mesiacov sme boli pre Vás naplno k dispozícii. 
Každý víkend bolo množstvo zábavy pre Vás pripravenej, mohli 
ste sa vyviezť vláčikom Bathory, zajazdiť na koníkoch na lúke pod 
hradom a užiť si pár krásnych chvíľ.
Napriek obmedzujúcim nariadeniam a opatreniam v priebehu 
roku navštívilo hrad 56 254 návštevníkov.

Tešíme sa tomu, ďakujeme za návštevy a Váš záujem!
A ďakujeme všetkým tým, ktorí nám pomáhali, podporovali nás 
a bez nároku na honorár robili pre Vás program.
Po uzatvorení hradu sme pracovali na architektonicko - historic-
kom prieskume a naši pracovníci zaizolovali západnú terasu.
Hrad plánujeme otvoriť v polovici marca, kedy sa rozlúčime so 
zimou Pálením Moreny a vítaním Vesny. Potom nás čakajú sviat-
ky jari- Veselá veľká noc a oživíme hrad a nádvorie rôznymi reme-
selníkmi, predajcami, farmármi a dobovou kuchyňou. Chystáme 
kopu prekvapení a veľmi sa na Vás v roku 2021 tešíme.
Užite si posledné dni v roku v pokoji a v zdraví!
Prajeme Vám veľa pohodičky a do skorého videnia v roku 2021!

Kastelánka hradu  
Mgr.Katarína Orthová

ČACHTICKÝ HRAD

11. september 2020. 43 dôchodcov z JDS Čachtice si sadlo do 
krásneho červeného vláčika pri soche Alžbety Báthoryovej. Sa-
mozrejme, s dobrou náladou, smiechom, veselosťou a aj s oča-
kávaním. Veď, povedzme si, tešili sme sa ako deti. Aj keď všetci 
poznáme trasu na hrad, pohľad z okna vláčika má iné čaro. Pani 
výpravčíčka vlaku Majka s krásnou červenou čiapkou, hlasnou 
píšťalkou a zeleným terčíkom zahájila odchod. Pomaly sme sa 
rozbehli a pri bežných debatách sme sa ocitli skoro pod Čach-
tickým hradom. Spoločná fotka a chvíľka pešej chôdze.

Sme na Čachtickom hrade. Slniečko svieti, vetrík jemne po-
fukuje a my vchádzame do hradu. Víta nás pani kastelánka Ka-
tarína Orthová. S úsmevom a milým slovom. Chutné keksíky, 
rôzne oriešky, jednohubky, ovocie a skvelá kávička. Ale aj iné 
novinky sme postrehli. Krásne vyrezávané stoličky a stolík, la-
vičky na nádvorí, sochy, v hospodárskej budove nové predmety, 
knihy i vlastná výtvarná tvorba p. kastelánky. Pre niektorých sú 
dôležité aj magnetky, lebo radi prinášame svojim blízkym malé 
darčeky.

V malom bufete sa dá občerstviť.
Každý si už po svojom hľadal to, čo ho zaujalo. Či už to bola 

vyhliadka: na smer Višňové, či na Starú Turú, Biele Karpaty, 
dokonca sme spomínali i Bradlo i hrad Branč….keď je dobrá 
viditeľnosť. Pozreli sme si podzemné miestnosti…kde je kostra, 
kde je už zase železná panna. Vieme, že v lete bola poškodená 
nedisciplinovanými návštevníkmi. A úplnou novinkou je drak 
Bátor. Koluje o ňom viacej legiend. Je to tiež veľmi zaujímavá 

atrakcia na Čachtickom hrade.
Posedeli sme, pojedli sme, čo sme mali, vypili sme bylinkové 

čajíky, poďakovali sme p. kastelánke a jej spolupracovníkom 
a po 2 hodinách sme zase sadli do vláčika. Samozrejme, spo-
kojní a rovnako usmiati sme sa vrátili do Čachtíc.

Vyhodnotenie celej akcie sa uskutočnilo v našom klube. Spo-
kojnosť, pohoda, dobrá nálada a to, že sme boli zas na chvíľku 
spolu.     

 Mgr. Gabriela Plšková

VLÁČIKOM NA ČACHTICKÝ HRAD




